



北京理工大学
BEIJING INSTITUTE OF TECHNOLOGY



Study in BIT

2025

亚太空间合作组织

北京理工大学硕博项目招生简章

ADMISSION BOOK

APSCO-BIT MASTER AND PH.D. PROGRAMS



[HTTPS://ISC.BIT.EDU.CN](https://isc.bit.edu.cn)

北京理工大学简介

北京理工大学创立于1940年，是中国国家重点大学，首批进入国家“211工程”、“985工程”和“世界一流大学”建设高校行列。学校在2025年QS世界排名中，位列第302位。2024年世界大学学术排名中（ARWU），位列世界大学第101-150位。2024 U.S. News排名位于世界179名，2025泰晤士世界大学排名中（THE）位于第201-250名。2022年QS全球毕业生就业竞争力排名位居中国大陆高校第9位。在中国教育部来华留学生高等教育质量认证结果中，获全国首个A+类院校。

北京理工大学珠海校区始建于2001年，地处粤港澳大湾区“黄金内湾”、珠江口西岸都市圈最前沿、珠海国家高新区核心创新带，毗邻广深、直连港澳。珠海校区占地约5000亩，已建成建筑面积70余万平方米，坐拥2000亩原生态森林、300亩湖泊湿地，古荔成荫、白鹭翩飞、景色怡人。本项目学习地点在珠海校区。

北京理工大学专业以理工科为主，工理管文协调发展，多数专业排名进入中国高校前十名。近年来，通过不断推动国际化办学战略，构建人才培养国际化“大社区”，提升人才培养质量，营造国际化学习和生活环境，学校国际化水平和影响力持续提升。目前，在校国际学生已超过3,400人，分别来自152个国家。

研究生招生专业

硕士研究生招生专业(中/英文授课)

航空宇航科学与技术	材料科学与工程(珠海校区)
力学	生物医学工程
机械工程	物理学
动力工程及工程热物理	法学
信息与通信工程	
电子科学与技术	
控制科学与工程	



博士研究生招生专业(中/英文授课)

航空宇航科学与技术	电子科学与技术	物理学
力学	控制科学与工程	管理科学与工程
机械工程	材料科学与工程(北京/珠海校区)	法学
动力工程及工程热物理	生物医学工程	
信息与通信工程		



学制

硕士研究生: 2年 博士研究生: 4年

申请网址

<http://apply.isc.bit.edu.cn>

申请时间

2024年10月15日--2025年6月15日

申请条件

1. 身体健康，愿意遵守中国相关法律法规和学校规章制度并持有外国有效护照的非中国籍公民；
2. 申请攻读硕士学位者，应当具有学士学位或同等学力，学习成绩优秀，年龄一般不超过35周岁；
3. 申请攻读博士学位者，应当具有硕士学位或同等学力，学习成绩优秀，年龄一般不超过40周岁；
4. 申请中文授课专业者，须具有HSK5级180分及以上汉语水平证书；申请英文授课专业者，须具有托福成绩须 ≥ 85 分或雅思综合成绩 ≥ 6.0 分；多邻国英语成绩 ≥ 110 分或提供经我校认定的同等语言水平证明（英语为母语者除外）；
5. 工商管理硕士MBA专业申请者须具有1年（含）以上相关工作或实习经验。

申请材料 (*为必传项)

1. 中国政府奖学金申请表
- *2. 护照(照片页)扫描件和中国签证页扫描件(如有)
- *3. 经公证的最高学历证明 / 在学证明(中文或英文)
- *4. 经公证的成绩单(本科及以上阶段, 中文或英文)
- *5. 个人简历
- *6. 个人陈述和研究计划(1000字以上)
- *7. 两封推荐信(原学校教授或副教授开具)
- *8. 北京理工大学外国留学生研究生导师推荐表

- *9. 外国人体格检查表(附血液报告单)
- *10. 语言水平证明
- 11. 无犯罪记录证明

- 12. 资金担保证明
- 13. 其他支撑材料

奖学金

中国政府奖学金(CSC)

1. 中国院校自主招生项目 (Type B)

包括“高水平研究生”项目、“丝绸之路”项目等。

全额奖学金内容:

- ① 免学费;
- ② 提供免费宿舍或发放住宿补贴;
- ③ 生活费:
 - 硕士研究生:3,000元人民币/月
 - 博士研究生:3,500元人民币/月
- ④ 综合医疗保险费:800元人民币/人/年

如何申请?

- ① 登录 <https://studyinchina.csc.edu.cn>, 注册并上

传申请材料。(北京理工大学代码为 10007,项目类型: B)

② 登录 <http://apply.isc.bit.edu.cn>, 注册并上传申请材料。

申请时间:

2024年10月15日至2025年2月15日 (CSC奖学金生, 第一轮, 推荐)

2025年2月16日至2025年4月15日 (CSC奖学金生, 第二轮)

2. 国别项目 (Type A)

根据中国与有关国家政府和机构等签订的合作与交流协议或达成的共识提供的奖学金, 申请人向所在国有关派遣部门提出申请。

国际中文教师奖学金项目

仅支持国际中文教育硕士专业。

全额奖学金内容:

- ① 免学费;
- ② 提供免费宿舍或发放住宿补贴;
- ③ 生活费:
 - 硕士研究生:3,000元人民币/月
- ④ 综合医疗保险费:800元人民币/人/年

申请对象:

- 1. 非中国籍人士;
- 2. 对华友好, 无违法犯罪记录, 遵守中国政府的法律、法规和学校的规章制度;
- 3. 身心健康, 品学兼优;
- 4. 有志于从事中文教育、教学及相关工作;
- 5. 年龄为 16-35 周岁 (统一以 2025 年 9 月 1 日计)。在

职中文教师放宽至 45 周岁。

申请条件:

每年9月入学, 资助期限为2年。申请者需具有大学本科学历, HSK成绩应达到五级210分, HSKK中级成绩60分以上。提供毕业后拟任教机构工作协议或相关证明者优先。

如何申请?

- ① 登录<http://cis.chinese.cn>, 注册并上传申请材料。(提供孔子学院或HSK考点推荐信并选择北京理工大学作为接收单位)
- ② 登录<http://apply.isc.bit.edu.cn>, 注册并上传申请材料。

申请时间: 2025年3月1日—5月15日

具体申请时间参照中外语言交流合作中心每年发布的奖学金申请办法

详情请参照国际中文教师奖学金网站:<http://www.chinese.cn>

汉语考试网站:<http://www.chinesetest.cn>

广东省政府来粤留学生奖学金

广东省政府来粤留学生奖学金仅限北京理工大学珠海校区研究生项目申请者。

奖学金金额

硕士研究生: 每人20,000元人民币
博士研究生: 每人30,000元人民币

如何申请

- 1. 从网站<https://isc.bit.edu.cn/resourcesoffices/resources/index.htm>下载“广东省政府来粤留学生奖学金申请表”;
- 2. 登录 <http://apply.isc.bit.edu.cn>, 注册并上传申请材料。

申请时间

2024年10月15日--2025年4月15日

相关费用

报名费: 600元/人

学费: 硕士 32,000元/学年(中文授课)、36,000元/学年(英文授课); MBA: 49,000元/学年(英文授课); 博士 44,400元/学年

住宿费: 北京中关村校区: 双人间 1,350元/月 三人间 1,200元/月 四人间 900元/月

北京良乡校区: 双人间 900元/月 三人间 700元/月 四人间 500元/月

珠海校区: 双人间 1,350元/月 三人间 1,200元/月 四人间 900元/月

保险费: 800元/年 **居留许可:** 400元/年



About BIT

Founded in 1940, Beijing Institute of Technology (BIT) is one of China's leading national universities, consistently recognized under the prestigious "211 Project", "985 Project" and "Double First-Class" initiatives. BIT holds a prominent position in both domestic and global academic spheres, with its influence reflected in numerous accolades. These include a rank of 302 in the 2025 QS World University Rankings, a position within the 101-150 range in the 2024 Academic Ranking of World Universities (ARWU), 179th in the 2024 U.S. News & World Report Best Global Universities Rankings, 201-250 in the 2025 Times Higher Education World University Rankings (THE), and a commendable 9th place in the Chinese Mainland according to the QS Global Graduate Employability Rankings 2022. BIT also holds the top spot for Higher General Education Accreditation for International Students in China.

Beijing Institute of Technology, Zhuhai, established in 2001, is located in the "Golden Inner Bay" of the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area, at the most forefront of the metropolitan area on the west bank of the Pearl River Estuary, and in the core innovation zone of Zhuhai National High-tech Zone, adjacent to Guangzhou, Shenzhen, and directly linked to Hong Kong and Macao. It covers an area of approximately 824 acres, with a built-up area of over 700,000 square meters. It boasts 329.5 acres of primordial forest, 49.4 acres of lake wetland, with ancient lychee trees providing shade, egrets gracefully flying, and picturesque scenery. This program will be studied at the Zhuhai campus.

Although science and engineering remain its core focus, BIT fosters balanced growth across other disciplines, including management and the humanities, with many of its programs consistently ranking in China's top 10. In recent years, BIT has bolstered its international reputation through a robust internationalization strategy, cultivating a global talent community while continuously improving the quality of its educational offerings. This forward-thinking approach is reflected in the creation of a diverse, cosmopolitan learning and living environment on campus, underscoring BIT's growing international presence and influence. Today, BIT is proud to host a vibrant student body that includes more than 3,400 international students from 152 countries.

Graduate Programs

Master's Programs (Taught in Chinese/English)

Aeronautics & Astronautics Science & Technology Mechanics Mechanical Engineering Power Engineering and Engineering Thermophysics Information and Communication Engineering Electronics Science and Technology Control Science and Engineering	Materials Science and Engineering (Zhuhai Campus) Biomedical Engineering Physics Law
---	---



Ph.D. Programs (Taught in Chinese/English)

Aeronautics & Astronautics Science & Technology Mechanics Mechanical Engineering Power Engineering and Engineering Thermophysics Information and Communication Engineering	Electronics Science and Technology Control Science and Engineering Materials Science and Engineering (Beijing/Zhuhai Campus) Biomedical Engineering	Physics Management Science and Engineering Law
--	--	--

Duration of Study:

2 years for master's programs; 4 years for Ph.D. programs

Application Website:

<http://apply.isc.bit.edu.cn>

Application Period:

October 15, 2024 to June 15, 2025

Eligibility To be eligible, an applicant must:

1. be non-Chinese citizens and in good health both mentally and physically, and will observe the Chinese laws and the regulations, and the rules and regulations of Beijing Institute of Technology;
2. be an academically excellent holder of a bachelor's degree or its equivalent under the age of 35 when applying for a master's program;
3. be an academically excellent holder of a master's degree or its equivalent under the age of 40 when applying for a Ph.D. program;
4. hold an HSK certificate (minimum level 5 with a score of 180 or above) for Chinese-taught programs; for English-taught programs, a minimum score of 85 in TOEFL, an overall band of 6.0 in IELTS, or a score of 110 in the Duolingo English Test is required. Alternatively, other language certificates recognized by BIT may be provided (native English speakers are exempt);
5. have at least 1-year related working or internship experience for MBA program.

Application Materials (* is required)

- | | |
|--|--|
| 1. CSC application form | *6. Personal Statement & Study Plan |
| *2. The Photocopy of Passport (photo page and China visa page if applicants have) | *7. Two recommendation letters by professors or associate professors |
| *3. The certified/notarized copy of highest degree's diploma / certificate of schooling (in Chinese or English) | *8. Recommendation Form for International Student by BIT Advisors |
| *4. The certified/notarized copy of highest academic transcript (undergraduate level and above, if any, in Chinese or English) | *9. Physical Examination Record for Foreigner (with the blood test report) |
| *5. Curriculum Vitae | *10. Proof of Language Proficiency |
| | 11. Non-Criminal Record |
| | 12. Financial Guarantee Letter |
| | 13. Other supporting documents |

What Scholarships do We Have?

1. Chinese Government Scholarship (CSC)

(1) University Program (Type B)

Including High Level Graduate Program, Silk Road Program, etc.

What does the FULL scholarship cover?

- ① Tuition fees; ② Free university dormitory or accommodation subsidy;
- ③ Stipend: Master's students: CNY 3,000/month; Ph.D. students: CNY 3,500/month;
- ④ Comprehensive medical insurance: CNY 800/person/year.

How to apply?

- ① Register at <https://studyinchina.csc.edu.cn> and upload required documents (BIT's Agency No. is 10007; Type: B).
- ② Register at <http://apply.isc.bit.edu.cn> and upload required documents.

Application Period

October 15th, 2024 to February 15th, 2025 (For CSC applicants, first round, recommended)

February 16th, 2025 to April 15th, 2025 (For CSC applicants, second round)

(2) Bilateral Program (Type A)

The program accords with the cooperation and exchange agreements or consensus reached by the Chinese government and the governments and institutions of other nations. An applicant shall file an application with the dispatching department of their home countries.

2. International Chinese Language Teachers Scholarship

Only the Master's degree program in International Chinese Language Education is supported.

What does the scholarship cover?

- ① Tuition fees; ② Free university dormitory or accommodation subsidy;
- ③ Stipend: Master's students: CNY 3,000/month;
- ④ Comprehensive medical insurance: CNY 800/person/year.

Who can apply?

- ① Non-Chinese citizens;
- ② Should be friendly to China, have no criminal record, and abide by the laws and regulations of the Chinese government and BIT rules and regulations;
- ③ In good physical and mental health, and in good academic and behavioral standing;
- ④ Interested in Chinese language education and related work;
- ⑤ Aged between 16 and 35 years on September 1, 2025. The maximum age limit for in-service Chinese teachers may be extended to 45.

Qualification

Enrollment starts in September 2025. This category provides a scholarship for 2 academic years. Applicants must possess a bachelor's degree or its equivalent, a minimum score of 210 in HSK Test (Level 5), and a minimum score of 60 in HSKK Test (Intermediate Level). Applicant who is able to provide the employment agreement or certification upon completion of study from designated working institutions is preferred.

How to apply?

- ① Register at <http://cis.chinese.cn> and upload required documents (Provide a recommendation letter for Confucius Institutes or HSK test centers and choose Beijing Institute of Technology as the receiving university).
- ② Register at <http://apply.isc.bit.edu.cn> and upload required documents.

Application Period:

March 1st -May 15th, 2025

For specific deadline, please refer to the Application Information issued by Center for Language Education and Cooperation every year.

For more information, please visit the official page of International Chinese Language Teachers Scholarship: <http://www.chinese.cn>
Official page of HSK Test: <http://www.chinesetest.cn>

3. Guangdong Government Outstanding International Student Scholarship

The Guangdong Government Outstanding International Student Scholarship is exclusively available to students applying for programs located at the Zhuhai Campus of Beijing Institute of Technology.

Scholarship Amount

Master student: CNY 20,000/person

Ph.D student: CNY 30,000/person

How to apply?

- ① Download "Guangdong Government Outstanding International Student Scholarship Application Form" from <https://isc.bit.edu.cn/resourcesoffices/resources/index.htm>
- ② Register at <https://apply.isc.bit.edu.cn/> and upload required documents.

Application Period :

October 15th, 2024 -April 15th, 2025

Fees

Application fee: CNY 600/person

Tuition: Master's: CNY 32,000/year (Chinese-taught); CNY 36,000/year (English-taught); MBA: CNY 49,000/year (English-taught)
Ph.D.: CNY 44,400/year

Accommodation fee: Beijing Zhongguancun campus: CNY 1,350/month (2 people shared room), CNY 1,200/month (3 people shared room)
CNY 900/month (4 people shared room)
Beijing Liangxiang campus: CNY 900/month (2 people shared room), CNY 700/month (3 people shared room)
CNY 500/month (4 people shared room)
Zhuhai campus: CNY 1,350/month (2 people shared room), CNY 1,200/month (3 people shared room)
CNY 900/month (4 people shared room)

Insurance fee: CNY 800/person/year

Visa fee: CNY 400/year



北京理工大学留学生中心

地址:北京市海淀区中关村南大街5号

联系人:陈老师

电话:86-10-68910992

Email: master_phd@bit.edu.cn

网址: <http://isc.bit.edu.cn>

Office of International Students Beijing Institute of Technology

Address: 5 Zhongguancun South Street,

Haidian District, 100081, Beijing, P.R.China

Contact: Ms. CHEN

Tel: 86-10-68910992

Email: master_phd@bit.edu.cn

Website: <http://isc.bit.edu.cn>



STUDYINBIT